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Főtéri Farsangi Forgatag: 
ismét elűzték a telet Vácról

A Dunakanyar Szíve Egyesület által életre 
hívott téltemető rendezvényen mindent 
meg is tettek az előadók, a résztvevők és a 
szervezők, hogy elűzzék a telet. 

A Váci Mazsorettek felvezetésével és a 
Vaga Banda Társulat gólyalábasainak kísé-
retével indult el szombaton kora délután a 
farsangi menet a főutcából a főtér felé. A 
rendezvényt ezúttal a Madách Imre Non-
profit Kft. és a váci önkormányzat is támo-
gatta. 

A jelmezes felvonulást követően a  
gólyalábasok szórakoztatták a közönséget 
a hazai népszokásokra épülő téltemető 
műsorukkal. A vásári mulatságok hangu-
latát idéző humoros, élőzenés műsorban 
Elek, a gólya télűző táncával, gólyalábon 
álló körhintával, kolomppal, kereplőkkel, 
valamit ijesztő busókkal igyekeztek elűzni a 
hideget hozó felhőket. A farsangi kavalkád 
zárásaként egy látványos tüzes show kere-
tében gyújtották meg a „váci mező”, vagy-
is a Táncsics iskola diákjai által készített 
kiszebábot. A helyszín biztosítását a váci 
önkéntes tűzoltók vállalták, akik, a gyere-
kek nagy örömére a német testvérvárostól, 
Donaueschingentől kapott fecskendős au-
tójukat is közszemlére tették. 

A folytatásban a soproni Drazsé zene-
kar szolgáltatta a talpalávalót. Az együttes 
egy mesés utazásra vitte el a gyerekeket, 
miközben a háromtagú zsűri meghozta a 
döntést a jelmezverseny idei díjazottjairól. 
Óvodások, iskolások és felnőttek is szép 
számmal öltöttek maskarát az idei forga-
tagra: szuperhősök, királylányok, állatok és 
meseszereplők versengtek az elismerésért. 
Díjazásban ugyan csak a kiválasztottak ré-
szesültek, ám jutalmat mindenki kapott, aki 
bevállalta a kosztümöt: Vác német testvér-
városa ugyanis az idei rendezvényre is kül-
dött édességcsomagokat. 

A városi farsang résztvevői frissen sü-
tött fánkot is kóstolhattak, melyek folya-
matosan készültek a főtéren. (A sütésbe 
az önkéntesek mellett a város vezetői is 
beszálltak.)

A Curia épületében a gyerekek művészi 
álarcokat készíthettek Szottfried Zsófia se-
gítségével, illetve arcfestéssel is kaphattak 
alkalmi maszkokat a kicsik Szaniszló Anet-
től. 

A Főtéri Farsangi Forgatag programját 
a Club Mausoleum rezidens lemezlovasa, 
DJ Aaron Sole zenei szettje zárta. (Fotók: 
Koczka-Szabó Éva, Pomaházi Roland, 
Varga Réka Blanka)

Olvassa le a kódot és 
nézze meg az ES tévé 

tudósítását
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Komplex felújítás 
a Duna-parti 
játszótéren

Megkezdődött az a nagyszabású felújítási, 
bővítési fejlesztés, amely eredményeként a 
váci korzón található játszótér még inkább 
a gyerekek kedvelt szórakozási helye lesz.

A komplex felújításról Inotay Gergely, a 
választókörzet önkormányzati képviselője 
elmondta, hogy a beruházás mintegy 120 
millió forintos önkormányzati finanszí-
rozással valósul meg. Az alpolgármester 
hangsúlyozta: a váci gyermekek érdekében 
történő felújítások prioritást élveznek a vá-
rosvezetésnél. 

Mint az alpolgármestertől megtudtuk, a 
Duna-parti nagy játszótéren megújulnak a 
régi játékok, új eszközök kerülnek telepí-
tésre. Az új játszóeszközök kiviteli terve-
zését a Duna határozta meg, így két hajót 
is kap majd a terület. A burkolat és eső-
felületek természetesen megfelelnek majd 
az uniós szabványnak, maximálisan óvják 
majd a kicsik testi épségét. De a járófelüle-
tek, az utcabútorok is megújulnak, a játszó-
teret övező zöldfelület is gazdagodik majd.

A zöldhulladék 
zsákok átvétele

A DTkH Kft által április 1. és június 30-
ig tartó időszakra vonatkozó díjmente-
sen biztosított zöldhulladék gyűjtésére 
alkalmas zsákok már átvehetőek a váci 
hulladékudvarban.

A zöldhulladék kihelyezhető a kft ál-
tal kibocsátott lebomló zsákban. A fenti 
időszakra vonatkozóan, 12 darab zsákot 
biztosítanak díjmentesen az aktív szol-
gáltatással rendelkező ügyfelek részére. 
A zöldhulladékot tavasztól őszig, április 
1. és november 30. között szállítják el a 
lakóingatlanoktól, PÁRATLAN héten, 
a kommunális hulladékgyűjtéssel meg-
egyező napon. A gyűjtésre vonatkozó 
utcalista megtekinthető a közszolgáltató 
honlapján.

Július 1-től a hulladékgazdálkodási 
közfeladat kikerül az önkormányzatok 
hatásköréből, és állami feladattá válik. 

Rövid időn belül már a második helyre-
igazítást kénytelen közölni a Hír TV a 
váci ingatlanokkal kapcsolatos valótlan 
állításai miatt. A helyi Fidesz és ifjúsági 
szervezetének elnökei „ingatlanügynök-
séget” emlegetve próbálják a város ve-
zetését olyan színben feltűntetni, mintha 
a rájuk bízott közvagyont nem a legna-
gyobb körültekintéssel kezelnék.

Legutóbb a kormánypárti tévé Híradó-
ja volt kénytelen helyreigazítást közölni, 
miután egy váci telek adásvételét abban a 
hamis színben tüntette fel, hogy a polgár-

mester rokona az önkormányzattól vásá-
rolt telket. Az érintett Kőhíd utcai telket 
a város azonban jóval korábban, már 
2007-ben, a jelenlegi vezetés megválasz-
tása előtt 12 évvel értékesítette egy ma-
gánszemélynek. Az ingatlan az azóta eltelt 
időben többször is gazdát cserélt. 

Az építkezés kapcsán további valót-
lanság is elhangzott Szádoczki Imre váci 
Fidesz elnök szájából. Ennek a helyreiga-
zítását pedig a Fidelitas helyi elnökének 
tulajdonában lévő honlapnak kellett köz-
zétennie.

Újabb helyreigazítást volt 
kénytelen közölni a 

kormánypárti televízió
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Az elmúlt három évben folyamatosan 
fejlődtek a város gyermekintézményei, 
mivel a bölcsődék, óvodák fejlesztését 
fontos feladatnak tartja az önkormány-
zat. A Vám utcai óvoda korszerűsítésére 
mintegy 72 millió forintot költött a vá-
ros. 

„Nagy  öröm  számunkra, hogy a gyer-
mekintézményeinkben folyamatosak a fejlesz-
tések, a Vám utcai óvodában vagyunk, ahol 
az elmúlt három évben minden évben történt 
valamilyen fejlesztés. Volt padlóburkolat csere, 
egy 50 milliós konyhafelújítás, ez volt a legna-
gyobb fejlesztése az óvodának, de ezen kívül a 
földgázüzemű kazánfűtést felváltotta a távhős 
megoldás, az önkormányzat erre is 10 millió 
forintnál többet adott” – mondta az óvodá-
ban megtartott sajtótájékoztatón Mat-
kovich Ilona polgármester, amelyen azt 
is bejelentette, hogy elkészült a főépület 
és a raktár feletti lapostető, amire az ön-
kormányzat 12 millió forintot különített 
el. 

A jövő generációjának készültek el az 

elmúlt három év beruházásai, erre hívta 
fel a figyelmet Fehér Zsolt, a választó-
körzet képviselője. Emlékeztetett arra is, 
hogy a Vám utcai mellett a Kölcsey utcai 
óvoda tetőszigetelése is megtörtént.

„A Vám utcai intézmény mellett a közel-
múltban megtörtént a Kölcsey utcai gyermekin-
tézmény tetőszigetelése. Ott nagyon régóta rossz 
állapotban volt ez a tető, és nagyon régóta beá-
zott. A kormányzati döntések nyomán elvont 
összegek részleges kompenzációjából történt 
meg ez a felújítás, emellett vizesblokk felújítás, 
illetőleg tetőfelújítás történt a Baba utcai bölcső-
dében, majd a Sirály utcai oviban is szintúgy 
tetőszigetelés, vizesblokk felújítás, új csoport-
szoba kialakítása és egy nyitott terasznak a 
kialakítása is megtörtént” – mondta.

Az Alsóvárosi Óvodák vezetője, 
Lambekné Gál Gabriella köszönetet 
mondott az önkormányzatnak a fejlesz-
tések, korszerűsítések kivitelezéséért. 
Hangsúlyozta: hálásak a kivitelezőknek a 
zavartalan munkavégzésért, a szülőknek 
pedig a türelemért, megértésért. 

Ha a város nem 
segített volna, 
végleg bezár a 

deákvári kisposta
Nagy szerencséje van a deákváriaknak, 
hogy a városrész kispostáját még időben 
megmentette a kormánypártok által el-
rendelt bezárástól a váci önkormányzat. 
A kormány által felügyelt Magyar Pos-
ta ugyanis az MTI-n keresztül közölte, 
hogy nincs lehetőség az ideiglenesen 
szünetelő további posták újranyitására.

Tavaly októberben 364 kispostát zár-

tak be a magas energiaárakra hivatkoz-
va az országban – akkor még arról volt 
szó, hogy ideiglenesen. A váci önkor-
mányzat elfogadhatatlannak tartotta, 
hogy a mintegy 15 000 embert kiszol-
gáló deákvári kisposta sem nyitott volna 
ki, ezért egyeztetett az állami céggel. A 
tárgyalások során aztán kiderült, hogy a 
fiók csak úgy maradhat nyitva, ha a vá-
ros évente 42 millió forinttal hozzájárul 
a működtetéséhez.

A képviselő-testület civil többsége 
meg is szavazta az ezt lehetővé tevő pol-
gármesteri javaslatot, a kormánypártiak 
viszont egy kivétellel nem támogatták 
– ők nemmel voksoltak az újranyitásra. 

A kormányzati ellenőrzés alatt álló 
Magyar Postának nem ez az első kísér-
lete arra, hogy csökkentse a váci pos-
ták számát. A koronavírus-járvány alatt 
az alsóvárosi fiók működése szünetelt 
hónapokig. A posta végül a kitartó la-
kossági tiltakozások hatására az Össze-
fogás frakció két tagjának (Fehér Zsolt 
körzeti képviselőnek és Kiss Zsolt al-
polgármesternek) közbenjárására nyi-
tott ki újra.

Eszes Ádám

Megszűnhet a beázás: megújult a 
Vám utcai  óvoda tetőszerkezete

Minden évben több alkalommal tartanak 
takarító napot Kiss Zsolt önkormányzati 
képviselő kezdeményezésére azok a lakók, 
akik szebb és tisztább környezetben sze-
retnének élni a Külső Rádi úton. Sajnos 
nagyon sokan élnek lomtalanítások alkal-
mával elhozott eszközök szétszereléséből, 
az értékesebb nyersanyagok visszanyerésé-
ből, majd az értéktelen részeket a telepen 
szétszórtan hagyják. Több konténer, ilyen 
illegálisan lerakott szemetet szedtek most 
össze a lakók, melyet a Városfejlesztő Kft.
munkatársai szállítottak el. 

A terület gondnoka Horváth Zsolt 
rendszeresen ellenőrzi az udvart és az 
epületeket, igyekszeik megakadályozni az 

illegális szemétlerakást, és a lépcsőházak 
tisztántartását is felügyeli, segíti.

Tavasszal elkezdődik a lépcsőházak 
kifestése és rendszeres lesz a fűnyírás is. 
Nagyobb odafigyeléssel, nagyobb rendet 
szeretnének az itt élők, amihez minden se-
gítséget megad az önkormanyzat.

Nagytakarítást, családi napot 
tartottak a Külső Rádi úton
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Idén több olyan munkát is beterveztek a 
közműszolgáltatók, melyek a lakosságot 
is közvetlenül érintik. A várható beru-
házásokról február végén, a városházán 
egyeztettek a szolgáltatók, valamint az 
önkormányzat képviselői. 

A gáz-, víz-, áram- és internetszolgál-
tató, valamint a közútkezelő képviselői-
vel Kiss Zsolt alpolgármester, Molnár 
Nándor, a Gazdasági és Városfejleszté-
si Bizottság elnöke, valamint Taskovics 
Andrea főépítész és Szabó László, a mű-
szaki osztály vezetője tárgyalt. 

Szó esett többek között a Deákvári 
főtér egy szakaszára tervezett – és az ön-
kormányzati útfelújítást megelőző – víz-
hálózat rekonstrukciójáról, a Budapesti 
főút Kép utcától a Földváry térig tartó 
vízcsőcseréjéről, melyet több ütemben, 
részleges forgalomkorlátozás mellett 
képzelnek el. Szóba került a Katona La-
jos utcai csapadék és szennyvízhálózat 
szétválasztása és a Kosdi utca – Galcsek 
utca vízműhálózat felújítása, amely a Szé-
chenyi utcáig tart. Komoly forgalomkor-
látozással és szakaszos útfelbontással kell 
számolni majd a Hattyú utcában esedé-

kes vízműcsere miatt, ahol az elektromos 
művek is elvégzi a lámpaoszlopok javí-
tását. 

Tovább folytatódik az egyeztetés a 
Szent István tér felújítása kapcsán is a 

második ütemmel kapcsolatban. A Váci 
Távhő Kft. idei terveiben a Damjanich 
utcát érintő fejlesztések szerepelnek. A 
Földváry téren a kettes főút mellett, a 
Zöldfa utcától kezdődően az év elején el-
maradt, és jelentős forgalomkorlátozással 
járó szennyvízcsatorna felújítási feladatok 
is hamarosan elkezdődhetnek. A közmű-
szolgáltatók minden esetben a munkák 
megkezdése előtt értesítik a lakosságot.

Egyeztetés a várost érintő idei 
közműfejlesztési tervekről

Vác Város Labdarúgó Sportegyesület 
utánpótlásában résztvevő fiatalok szü-
leinek szervezett fórumot a váci polgár-
mester annak érdekében, hogy egyeztes-
senek a váci futball jelenéről és jövőjéről. 

A fórumon megjelent a VLSE idő-
közben megválasztott új elnöke is, aki 
Matkovich Ilonával együtt arról biztosí-
totta a szülőket, hogy mindent megtesz-
nek annak érdekében, hogy az egyesület 
ismét normálisan tudjon működni.

Matkovich Ilona elmondta az önkor-
mányzat évente tízmilliókkal támogatja a 
váci futballt. Nem fizetett a profi futball 
a stadion használatáért, az utánpótlás pe-

dig kedvezményesen vehette igénybe a 
pályákat, a rezsit pedig eddig nekik sem 
kellet fizetniük. 

A stadiont használó VácVLSE mint 
önálló költségvetéssel rendelkező jogi 
személyiségű társaság és az önkormány-
zat között azért alakult ki jogi nézetelté-
rés, mert az egyesület nem tudott elszá-
molni azokkal a TAO-s fejlesztésekkel, 
amikhez az önkormányzat közel negyed-
milliárdos önrészt biztosított. Ennek ki-
vizsgálását az önkormányzat elindította, 
valamint  feljelentés is született, amely-
nek célja, hogy az önkormányzat vissza-
kapja az igazolhatóan meg nem valósult 

projektekhez biztosított önkormányza-
ti pénzeket. Közben a VLSE tisztújító 
közgyűlést tartott, ahol egyhangú sza-
vazással először visszahívták a korábbi 
négytagú elnökséget, majd szintén egy-
hangú voksolással Iványi Károlyt válasz-
tották meg elnöknek. A polgármester ez-
zel kapcsolatban elmondta szülőknek azt 
is, hogy a klubelnökség körül kialakult 
állapotok miatt nem lehetett a lejáró a 
pályahasználati szerződést meghosszab-
bítani, amit azóta sikerült rendezni, és a 
gyerekek ismét használhatják a pályákat. 

A szülők részéről igényként fogalma-
zódott meg, hogy az önkormányzat a 
jövőben jobban kövesse az egyesület te-
vékenységét, mert ők is azt tapasztalták, 
hogy ha valamilyen igény jelent meg e ré-
szükről a korábbi elnökség felé, mindig 
azt a választ kapták, hogy nincs rá pénz. 
A polgármester erre reagálva azt kérte, 
hogy a szülők is kövessenek el mindent 
annak érdekében, hogy áttekinthető le-
gyen a VLSE pénzfelhasználása mert kö-
zös érdekük, hogy a gyerekek megfelelő 
körülmények között tudjanak sportolni. 
A fórumon felszólaló új elnök, Iványi 
Károly elmondta: bár az önkormányzat-
tal meg van a közös összhang, azt kéri a 
szülőktől, hogy támogassák a munkáját, 
annak érdekében, hogy ismét működni 
tudjon a váci futball. 

Mindig az volt a válasz, 
hogy nincs pénz
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A váci képviselő-testület februárban 
esedékes ülésének középpontjában ez-
úttal is városunk költségvetésének elfo-
gadása volt. A büdzsét négy tartózkodó 
voks mellett az Összefogás frakció tíz 
tagjának támogató szavazatával fogad-
ták el.

A február 15-i ülés egyperces csend-
del kezdődött: a jelenlévők a 86 esz-
tendős korában elhunyt Bogányi Tibor 
karnagyra, Vác díszpolgárára emlékez-
tek.

Költségvetési és ingatlantémák
Az első napirendi pontban a tavalyi költ-
ségvetés utolsó aktualizálását követően a 
főösszeg 11 milliárd 641 millió 188 ezer 
forintra alakult. A 2023-as büdzséterv 
főösszege 11 milliárd 111 millió 189 
ezer forint, tehát több mint félmilliárd-
dal kevesebb. Az előterjesztés százper-
ces vitájának felvezetéseként Kászonyi 
Károly, a Pénzügyi-Ügyrendi Bizottság 
elnöke, majd Matkovich Ilona polgár-
mester ismertette a költségvetés kialakí-
tásának főbb jellemzőit. Majd a felmerü-
lő kérdésekre dr. Grmela Judit aljegyző 
és Kökény Szabolcs, a Pénzügyi és Adó 
Osztály vezetője válaszolt. Miután a mó-
dosító javaslatok nem kaptak többségi 
támogatást, a város 2023-as költségveté-
sét 10 igennel elfogadták. Nem szavazta 
meg azt Csereklye Károly (VVVE), Mo-
kánszky Zoltán (Fidesz-KDNP), Pető 
Csilla (Fidesz-KDNP) és Pető Tibor 
(Fidesz-KDNP). Az ülésen Manninger 
Péter (Fidesz-KDNP) nem volt jelen.

A tanácskozás folytatásában ingatla-
nokkal kapcsolatos döntések születtek. 

Erre az évre vonatkozóan is elfogadták 
a Váci Egyházmegye kérését, így az 
önkormányzat továbbra is segítséget 
nyújt az egyházi tulajdonú ligeti terület 
zöldfelületi és hulladékkezelési felada-
tinak ellátásához. A Katona Lajos Vá-
rosi Könyvtár szolgáltatási díjváltozásai 

csak a megrongálódott könyvek után 
fizetendő összeget, a késedelmi díjat és 
a könyvtárközi kölcsönzésért fizetendő 
hozzájárulást érintik.

Sokat dolgozott tavaly a hivatal
Dr. Zsidel Szilvia jegyző előterjeszté-
sében került megvitatásra a polgármes-
teri hivatal előző évi munkájáról szó-
ló beszámoló. Ebből kiderült, hogy a 
mintegy százfős köztisztviselői létszám 
mellett több betöltetlen álláshellyel 
dolgozik a hivatal. Amelynek az állan-
dó feladatokat jelentő munkája 2022-
ben a rezsiválság mellett az országy-
gyűlési választással és a népszámlálás 
lebonyolításával bővült. Az elfogadott 
tervek szerint a polgármesteri hivatal 
– hasonlóan az országos közigazgatási 
gyakorlathoz – idén is nyáron és az év 
végi ünnepek között igazgatási szüne-
tet fog tartani.

Újabb enyhítések a rezsiválság 
miatti korlátozásokon

Egy sürgősséggel bevitt javaslatcsomag 
elfogadásával újabb korlátozások szűn-
nek meg az önkormányzati létesítmé-
nyek használhatóságában:

- március 1-től Vác Város Levéltára 
teljes nyitva tartással működik;

- a Praktiker-Vác február 25-én a 

Nagy többséggel fogadták 
el a város idei költségvetését

váci sportcsarnokban rendezhette a 
felnőtt csapatbajnoki mérkőzését;

- a váci NB II-s férfi kézilabda klub 
három csapatának találkozóját február 
19-én szintén a sportcsarnokban ren-
dezhette;

- az említett két kézilabda egyesület 
hétfőn, szerdán és pénteken délután 
edzéseket tarthat a sportcsarnokban;

- február 20-tól a gimnázium és a 
kereskedelmi középiskola megtarthatja 
a testnevelés óráit a sportcsarnokban;

- az iskolavárosi műfüves labdarúgó-
pálya nappal használható lesz edzésre.

Az ülés végén a képviselők reagálhat-
tak a korábbi kérdéseikre adott írásbeli 
válaszokra, majd napirend utáni felszó-
lalások és új képviselői kérdések követ-
keztek. Zárt ülésen a Közbeszerzési 
Munkacsoport üléseiről és a Beszerzési 
Munkacsoport által elbírált pályázatok-
ról benyújtott tájékoztató mellett több 
fellebbezési ügyben is döntést hoztak. 
A képviselők elfogadták azt a javasla-
tot is, amely alapján az önkormányzat 
díszsírhelyet adományoz a nemrég el-
hunyt Bogányi Tibor számára.Vác Vá-
ros Önkormányzat Képviselő-testülete 
az éves munkaterv szerint március 22-
én szerdán tartja a következő tanácsko-
zását.

Tájékoztató a 
rendeletalkotásról
Magyarország helyi önkormányza-
tairól  szóló 2011. évi CLL IX. tv. 51. 
§-a alapján az alábbi tájékoztatást 
adom:

Vác   Város   Önkormányzat   Képvi-
selő-testülete   2023.  február 15-i  ülé-
sén  az alábbi rendeleteket alkotta:

5/2023. (II. 15.) rendeletmódosítás - 
a költségvetésről szóló 5/2022. (II. 16.) 
rendeletről; 

6/20223.(II. 15.) rendeletalkotás - 
2023. évi költségvetés elfogadásáról;

7/2023. (II. 15.) rendeletalkotás - a 
váci 6124 hrsz-ú ingatlan törzsvagyon-
ból történő kivonásáról

A  rendeletek  Vác  város  honlapján,  
valamint  a  Váci  Polgármesteri  Hivatal  
Jegyzői Kabinetének 105. sz. irodájában 
is megtekinthetők.

dr. Zsidel Szilvia 
jegyző
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A válság ellenére sem mondanak 
le a fejlesztésekről

Több extra teher kezelésében magá-
ra maradt az önkormányzat - fogal-
mazott az idei költségvetésről ren-
dezett általános vita bevezetőjében 
Matkovich Ilona a február 15-i testü-
leti ülésen.

"Bár a világpiacon már jelentősen csök-
ken az áram és a gáz ára, de egyáltalán nem 
látszik, hogy mikor lesz a válságnak vége, il-
letve annyi biztos, az idén a gáz- és áramdíj 
tíz, ill. nyolcszoros emelkedése súlyos kihívás 
elé állítja az önkormányzatokat. Vácon sincs 
ez másképp. A tervezés megkezdésekor kétfé-
le lehetőség közül kellett választani. Egyrészt 
a közszolgáltatások minimális biztosításával 
csupán a túlélésre rendezkedünk be, vagy mű-
ködtetjük a várost, de közben a fejlesztésekre 
is áldozunk. Mi az utóbbi mellett döntöttünk. 
Olyan költségvetés készült, amellyel garantál-
hatóan rendezettek a pénzügyek, a közösségi 
szolgáltatások, a városüzemeltetés, de nem áll 
le a városfejlesztés.

A költségvetés készítése során egyeztettünk 
a költségvetési szervek helyi vezetőivel, a polgár-
mesteri hivatal és a gazdasági társaságok irányí-
tóival, ill. a közalkalmazottak képviselőivel, a 
szakszervezetekkel. A tárgyalások eredménye-
ként a 2023. évi költségvetés induló főösszege 
11 milliárd 111 millió 189 ezer forint. Ebből 
a működési bevételek (központi támogatások, 
adó- és bérleti díjbevételek stb.) 8 milliárd 779 
millió 908 ezer forint, ami csaknem 1 milliárd 
400 millió forinttal magasabb az előző évben 
elért működési bevételnél. A jelentős emelkedés 
okai: 450 millió Ft-tal magasabb a várható 
iparűzési adó, mint amennyi 2022-ben volt, és 
240 millió Ft kölcsön visszatérüléssel számol-
tunk a Távhő Kft-től. 

Ha abszolút értékben nézzük, emelkedtek 
a központi támogatások. 2022-ben a központi 
támogatás 2,4 milliárd Ft volt, abból vontak 
el szolidaritási hozzájárulás címén 657 millió 
Ft-ot vontak el. Ebben az évben 2,7 milliárd 
Ft a központi támogatási összeg, de abból 1 
milliárd 13 millió Ft szolidaritási hozzájáru-
lást kell megfizetni a központi költségvetésbe. 

Vagyis nettó 100 millió Ft-tal kevesebb ma-
rad az önkormányzatnál, mint egy éve. Ezért 
kényszerül néhány területen díjemelésre a város, 
de nem nyúltunk a kommunális adóhoz és a vá-
roson belüli tömegközlekedés díja is változatlan.

Komoly kihívás a tervezésnél a minimál-
bér és garantált bérminimum kötelezően elő-
írt 15%-os emelkedése, amire 2022-ben 207 
millió Ft-ot biztosított külön soron a központi 
költségvetés, ezzel szemben az idei évben ez a 
forrás nem áll rendelkezésünkre. Összességé-
ben elmondható, hogy a központilag megsza-
bott úgynevezett „normatíva” sorok értékén a 
kormány nem emelt, vagyis az inflációs hatások 
kompenzálásában az önkormányzat magára 
maradt. Egyetlen példa a probléma súlyára a 
gyermekétkeztetés. 

Az inflációt követő önkormányzati nyers-
anyagnormát 2022-ben 33%-kal emeltük, 
azért, hogy a jogszabályokban előírt minőséget 
biztosítani tudjuk a gyermekek számára. A 
központi támogatás összege az idén is ugyanúgy 
350 millió Ft körüli összeg, mint az előző év-
ben volt. Az élelmiszer infláció azonban tavaly 
meghaladta a 40 százalékot. A központi költ-
ségvetés nem reagált a folyamatokra. A több-
let kiadást, ami több mint háromszáz millió 
forint, teljes egészében az önkormányzatnak 
kell fedeznie. Ugyanez elmondható az óvodák 
támogatásáról. A közüzemi díjak 180 millió 
Ft-tal emelkednek 2022-hez képest, a területre 
jutó normatíva összege pedig alig 30 millió Ft-
tal magasabb az előző évinél.

Érdemes megjegyezni, hogy a rezsiemelkedés 
miatt közel 800 millió Ft-tal nő idén a köz-
üzemi számláinak összege, a központi intéz-
kedések ezzel szemben összesen 237 millió Ft 
kompenzációt biztosítanak részünkre, ill. az 
uszoda működtetése központi támogatással 
biztosított március 31-ig. Az elmúlt években 
a pandémia és az energiaválság miatt sok más 
országban általában megsegítette az állam az 
önkormányzatokat, hogy biztonsággal tudják 
működtetni a gyermekintézményeiket és idő-
sotthonaikat, a sport- és kulturális intézménye-
inket. Sajnos, nálunk ez pont fordítva történt 

– jegyezte meg a polgármester
A kormány elvette az önkormányzatoktól 

a gépjárműadót, csökkentette az iparűzési adót. 
A legutóbb a Dunakanyarban szétosztott 10 
milliárdos fejlesztési forrásból Vácnak 231 
millió, tehát a fejlesztési pénz alig 2,5%-a jutott, 
miközben csak a szolidaritási adóban 450 mil-
lióval fizetünk többet a tavalyinál. Emellett já-
rásszékhelyként rengeteg szolgáltatást nyújtunk 
a környező települések lakóinak, ennek ellenére 
még a nagy forgalmú Rádi útra sem nyertünk 
pályázati pénzt. Ebben a ciklusban egyetlen út-
felújításra sem nyertünk el pályázatot, a turisz-
tikai fejlesztésre már megnyert 4 milliárd forint 
mintha köddé vált volna. Idén 42 millió forintot 
fizetünk ki a deákvári kisposta üzemeltetésére. 
A 2017-ben sportberuházásokra felvett 600 
millió forint kölcsön törlesztésére minden évben, 
így idén is 53 millió forintot fizet ki a város a 
hitelező banknak. Az önkormányzat nem néz-
hette tétlenül a javak elherdálását, ezért bírósági 
úton követel vissza 253 millió forint önrészt, 
amit a stadionhoz és a focipályához adott, de 
egyikből sem lett semmi.

Működési hiánnyal nem tervezhető egy költ-
ségvetés, ezért a működési bevételek által nyúj-
tott lehetőségekhez kellett megtervezni a műkö-
dési kiadásokat. A rezsiköltségek leszorítása 
érdekében jóval kevesebb energiafogyasztással 
kalkuláltunk. Él a város a lehetőséggel, hogy 
szeptemberig az olcsóbb gázból vásároljon, ami 
a fogyasztás visszafogásával együtt csaknem 
kétszáz millióval csökkentheti az önkormány-
zat rezsiterheit. 

A normális működés biztosításán túl nagy 
hangsúlyt kapnak azok a fejlesztések, amelyek 
a különféle pályázathoz kapcsolódnak, vagy 
amelyek esetében már korábban elkötelezte ma-
gát az önkormányzat.

Az egyik legfontosabb feladat a Bauer utcai 
bölcsőde beruházás befejezése, itt folyamatban 
van a peresítés és ugyanakkor az új közbeszer-
zési eljárás. A strand gyermekmedencéjének 
építése is elkezdődött. 

Tervezünk útfelújításokat, intézményfejlesz-
téseket, lakásfelújításokat, útfelújítást, park és 
parkoló kialakítást, óvoda- és, idősotthon fel-
újítást, sportpálya kialakítást, fásítást, ill. több 
kisebb feladatra is van forrás. A felújítás és 
beruházás soron minderre több mint 2 milliárd 
Ft összeget különítettünk el. 

Változatlan színvonalon látjuk el a bölcső-
dei, óvodai és idősotthoni szolgáltatásainkat, 
folyamatosan bővítjük a támogatásért hozzánk 
fordulók körét, és kulturális intézményeinket is 
nyitva tartjuk, valamint számos közösségi prog-
ramot rendezünk idén is.

A 2023. évi költségvetés egyensúlyának 
fenntartása, az önkormányzat fizetőképessé-
gének, vagyis a város működőképességének a 
megőrzése minden korábbinál szigorúbb kont-
rollt igényel az intézményektől, a gazdasági 
társaságoktól.

Ahogy eddig minden évben, 2023-ban, a ne-
hezített körülmények között is, erre törekszünk."
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Sajnos 2022 a háború és a szankciók éve 
volt, ezért az a legfontosabb, hogy 2023 
a béke éve legyen. Ha 2022 volt a legne-
hezebb, akkor 2023 lesz a legveszélyesebb 
év a rendszerváltás óta. Az energiaválság 
ellenére kell a magyar emberek anyagi biz-

Komoly feladat szétválasztani azokat az el-
várásokat, amelyeket anyaként, nagymama-
ként, rokonként, barátként, munkatársként 
vagy polgármesterként kívánok mindany-
nyiunknak, így magamnak is. 

Mert mennyire igaz, hogy például az 
anyagi gondok megoldásának keresését 
nem csak magánemberként, hanem város-
vezetőként is háttérbe szorítja az egészség 
és a béke utáni vágy. Ha e kettő közül akár 
csak az egyik hiányzik, a pénztelenség, vagy 
bőség kevésbé lesz fontos. Hiszen a polgár-
mesterségem alatt magunk mögött hagyott 
több mint 3 esztendő során alig volt olyan 
időszak, amikor nem a covid, vagy éppen 
a szomszédunkban dúló háború határozta 
volna meg mindennapjainkat. 

Büszke vagyok az eredményeinkre, 
azonban hiába szigorú gazdálkodás és a jól 
átgondolt tervek, amelyek mind azt szol-
gálják, hogy ledolgozzuk a korábbi évek hi-

ányosságait, tőlünk független nehézségek 
akadályozták és ma is hátráltatják megva-
lósításukat. 

A 2023-as évvel kapcsolatos várakozá-
saim tehát magánemberként és polgármes-
terként is egybeesnek. Szeretnék végre egy 
gondoktól mentes évet a világnak, hazánk-
nak, szeretett városunknak, családomnak 
és magamnak. Hogy békében, egymást 
tisztelve, betegségektől mentesen dolgoz-
hassunk a mindennapi feladatok megoldá-
sán. 

Hiszem, hogy együtt sikerülni fog, és 
Vác megújul!

Matkovich Ilona 
polgármester

A fenti kérdést tettük fel városunk polgármesterének, 
Matkovich Ilonának, az országgyűlési képviselőnek Rét-
vári Bencének és a városunkban élő, köztiszteletben álló, 

közismert személyeknek. 

Mit vár 2023-tól?

tonságát is megőriznünk, és az inflációt 
letörnünk. 

Vác fejlődése ugyanakkor nem állhat 
meg! A kormány továbbra is sokat tesz 
azért, hogy a város előre tudjon lépni. A 
válság idején különösen fontos, hogy kor-
mányzati támogatással érkeznek új be-
fektetések, ami új munkahelyeket és helyi 
adóbevételt jelent. A szankciók okozta 
energiaválságban is segítette az állam az 
önkormányzatot: a kormány 237 millió 
forint rezsitámogatás adott Vácnak, így a 
város a kormányzati támogatásból folya-
matosan működtetni tudta az óvodákat, 
bölcsődéket, szociális otthonokat és ön-
kormányzati intézményeket. Az uszoda is 
azért tudott nyitva tartani, mert a kormány 
rezsitámogatást adott a városnak. 

Idén kormányzati támogatásból tud el-
indulni a Piarista Gimnázium homlokzat-
felújítása és a Bernáth tornaterem építése. 
Az év elején elkészülhet a váci székesegy-
ház teljes belső műemléki felújítása és a 
Galamb utcai turisztikai-hitéleti központ is 
a kormány négymilliárdos turisztikai támo-
gatásából. Folytatódhat a kórházfelújítás 
is az intenzív osztály, a napelem park és a 
konyha után a járóbeteg tömbbel.

Legyen béke a világban és legyen béke 
a városban is! Érjen véget a váci városve-
zetés belső széthúzása és a kormánnyal 
szembeni céltalan csatározás. Minden poli-
tikai vezetőnek azt kell szem előtt tartania, 
hogy mi az emberekért dolgozunk, és ezek 
az ügyek a pártpolitikán felülállnak. A vá-
ros érdekeit kell szolgálnunk!

Rétvári Bence 
országgyűlési képviselő
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KELECSÉNYI ÁGNES, A VÁC ÉS 
KÖRNYÉKE TDM ÜGYVEZETŐJE: 
Az idei év elég döcögősen kezdődött, 
de én változatlanul optimista vagyok.

Vác épített és természeti kincsei, 
a pezsgő kulturális élet, a nagy ren-
dezvényeink célzott marketingkam-
pányainknak köszönhetően egyre na-
gyobb számban vonzzák a belföldi és 
külföldi turistákat. 

Büszkén állíthatjuk ezt, hiszen 
2022-ben rekordszámot ért el a ven-
dégéjszaka forgalom, még a 2019-es, 
utolsó COVID, rezsiválság előtti szá-
mokat is több, mint 30%-kal szár-
nyalta túl. Itt szeretném megköszön-
ni a partnerséget, a kitartó munkát, 
az együttgondolkodást valamennyi 
váci szolgáltatónak és kulturális in-
tézménynek. 

Az idei évben továbbfejlesztjük 
a visitvac.hu weboldalunkat, több 
szakmai tanulmányutat szervezünk 
az országos médiumok és turisztikai 
szakemberek számára, új megjelené-
si lehetőségeket kutatunk fel, ahol a 

TÖRTELI ESZTER ÍRÓ, COACH: 
Az idei évtől azt várom, hogy békében 
és szeretetben, a szeretteim körében 
tudjak minél több időt eltölteni. Kicsit 
megállni a rohanásban, nem túlaggód-
ni a jövőt. Az emberek hajlamosak túl-
értékelni az időt, hogy mindenre van 
még időnk. Pedig a boldog pillanatok 
a mában rejtőznek. A könyvírás nekem 
nem munka, hanem szerelem, amely ál-
tal világokat hozok létre. Folytatom az 
önismereti táborokat és a coachingot is, 
továbbá a jótékonysági tevékenységeket 
a térségben, hogy minél több embernek 
segíthessek. Teremteni, alkotni, megélni 
a boldog pillanatokat - ez az idei év leg-
főbb célja számomra. 

váci szállásadók, vendéglátóhelyek, 
programgazdák és attrakciók megje-
lenhetnek, hiszen rajtuk múlik Vác 
turizmusa. 

GARAY NAGY NORBERT 
FESTŐMŰVÉSZ:
A 2023 év számomra idáig a legmoz-
galmasabb év a művészi pályafutásom 
során.

Az oktatásban, a múlt évi Mária Te-
rézia főtéri nagyméretű festményünket 
szeretnénk folytatni a „Második felvo-
nás” címmel ez foglalkoztatja a stúdió 
növendékeit a legjobban.

A saját művészetben szeretnék idén 
egy egyéni kiállítást létrehozni egy Új 
festményanyaggal.

Egyfajta képzőművészeti korok ösz-

AMBRUS TIBORNÉ ERZSÉBET, 
A REMETE PINCE ÉTTEREM 
TULAJDONOSA:
Bízom benne, hogy a covid után be-
indul az idegenforgalom Vácon. Bár 
tavaly már a belföldi turizmus jobban 
alakult, de azért még lehetett érezni a 
járvány hatását. Reménykedünk benne, 
hogy a háborús helyzet miatt sem csök-
ken majd a forgalmon. A január-február 
alapján kecsegtető, hogy lesznek azért 
vendégek. Ehhez az is kellene, hogy a 
helyi turisztikai szolgáltató besegítsen a 
vendéglátóhelyeknek, kiajánlva szolgál-
tatásainkat a csoporttal Vácra érkezők-
nek. 

Az a tapasztalatunk, hogy az időjárás 
is kedvezni fog az idei szezonnak és 
hamarosan megérkezik a tavasz is. Az 
a tapasztalatunk, hogy ha jó idő van 
megindulnak az emberek. Nagyon jó a 
vendégkörünk, Pestről, Nagymarosról 
és Szentendréről is jönnek hozzánk. 

Bízom benne, hogy 2023-ban az 
emelkedő energiaárak, és élelmiszerárak 
ellenére is emelni tudjuk tovább az ét-
terem színvonalát. 

szeütköztetése a barokk hangulatot idé-
ző alkotások a hely és az ismeretlen tér 
recsegő feszültségét keltik életre a vász-
non, elmossák a különbséget a múlt és a 
jelen között. Érzékenységgel megragad-
ja a múlt történelmének mulandóságát – 
annak dicsőségét és frusztrációját; „Az 
elveszett idő keresésében” feltárja az 
idő mélységét, feltárva minden magasz-
tos örömét és szennyezett örökségét.

Olajfestményeim a kortárs és a klasz-
szikus művészet két világát ötvözve a 
képzelettel és az erős vonzerővel teli 
világokba kalauzolják el a nézőket. A 
címe: ”Instabil egyensúly” lesz. 

A képek létrehozásával izgalmas ér-
zéseket és barokkos hangulatot vált ki 
a nézőkből.
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Zsúfoltságig megtelt a művelődési köz-
pont kamaraterme február elején a Váci 
Humán Szolgáltató Központ munkatár-
saival. A Váci Család- és Gyermekjóléti 
Központról átkeresztelt intézmény veze-
tője, Járja Andrea nem csak azért hívta 
össze a dolgozókat, hogy megismertesse 
őket egymással, hanem hogy tájékoztassa 
őket a változásokról.  A programot Mat-
kovich Ilona polgármester nyitotta meg, 
aki először az összevonás hátterét ismer-
tette. Kiemelte: hisz abban, hogy jó dön-
tést hoztak, akkor amikor a családsegítőt, 
a hajléktalanszállót, a védőnői szolgálatot, 
a szociális étkezést és a bölcsődéket egy 
intézménybe vonták össze.

„Amikor felmerült ennek az elég merész el-
képzelésnek a gondolata az integrálásról, akkor 
nagyon sokat, tehát sokféle módon közelítettük 
meg, megközelítettük szakmailag, tehát kértünk 
egy szakmai állásfoglalást. Megközelítettük 
gazdaságilag, kértünk gazdasági állásfoglalást. 
Igazából mind a két oldalról azt az eredményt 
kaptuk, hogy egy ekkora városban van helye egy 
ilyen léptékű intézményrendszernek. Úgyhogy 
utána kezdődött a munka, ennek a kidolgo-
zása, és ugye a megszavazása értelemszerűen a 
testület részéről, hiszen azt már láttuk kezdettől 

fogva, hogy vannak olyan párhuzamos feladatok, 
amelyeket más-más intézmény lát el, amelyek 
így az összevonással le fognak egyszerűsíteni, 
és az ellátási formák is le fognak egyszerűsöd-
ni. Mikor megszületett a döntés erről az új in-
tézményről. Én akkor örültem igazán, mert én 
akkor végig jártam az összes intézményt, akik 
ehhez a szervezethez tartoznak. És azt láttam, 
hogy mindenki igazából odaadással és szakma 
iránti elkötelezettséggel fogadta ezt a döntést is, 
és biztos voltam benne, és most is biztos vagyok 
benne, hogy mindenki helyt fog állni ugyanúgy, 
mint ahogy ezt a korábbiakban más szervezeti 
formában tette” – mondta a polgármester.

Új időszámítás kezdődik – ezt hang-
súlyozta Járja Andrea, a Váci Humán 
Szolgáltató Központ vezetője, aki ismer-
tette az összevonást követő változásokat. 
Az intézménynek az átalakulása óta 142 
dolgozója van, akik mind szociális terü-
leten tevékenykednek. Minden egység 
emberekkel foglalkozik, az újszülöttektől 
kezdve, egészen az időskorig, erre utal az 
elnevezésben a humán szó. Az évnyitó ér-
tekezleten szó esett még az együttműkö-
dési lehetőségekről a különböző szakmai 
egységek között, de az érdekképviseleti 
fórumok is bemutatkozhattak.

Az önkormányzat 
bepereli a Bauer utcai 

bölcsőde építőjét
Felmondta a szerződést, és pert is indít a 
váci önkormányzat a deákvári Bauer Mi-
hály utcai bölcsődei beruházás miatt. A 
vállalkozó ugyanis nemcsak, hogy nem 
fejezte be az építkezést, hanem gyakorla-
tilag elérhetetlenné vált az őt kivitelezéssel 
megbízó váci hivatal számára. Időközben 
kiderült: az OctopusInvest Kft. Vác mel-
lett több magyar városban is hagyott maga 
után befejezetlen projektet és kifizetetlen 
alvállalkozókat.

Többször számonkérték már a kor-
mánypárti képviselők a váci Bauer utcai 
bölcsőde megépítését, melynek támogatá-
sát még korábban ők nyerték el. 2018 nyár 
közepén azonban kiderült, hogy az uniós 
pályázat 330 millió forintos támogatása 
nem lesz elegendő és nem tudják elindítani 
a közbeszerzést, mert a tervezetthez képest 
megemelkedtek az építési árak. 

Előrelépés egészen a választásokig nem 
történt, egészen 2021 februárjáig, amikor 
Rétvári Bence bejelentette: a város meg-
kapja a korábbi igényét és a kormány 240 
milliós támogatást biztosít annak érdeké-
ben, hogy az intézmény építése elindulhas-
son. 

A hivatal már májusban lefolytatta a be-
szerzést, amit az OctopusInvest Kft. nyert 
meg. Kezdetben minden rendben zajlott, 
aztán az építkezés egyszer csak megakadt 
és a kivitelező alvállalkozói levonultak a te-
rületről. Innentől kezdve az önkormányzat 
futni kezdett a pénze után, de hiába, a cég 
egyszerűen utolérhetetlenné vált. A szer-
ződés viszont jogi értelemben továbbra is 
kötötte az önkormányzatot, amit csak egy 
hosszabb procedúra után tudott megszün-
tetni a hivatal. A költségvetés tárgyalásánál 
kiderült: a város bepereli a kivitelezőt és új 
beszerzést ír ki a Bauer utcai bölcsőde be-
fejezésére. 

"A korábbi szerződés, súlyos szerződésszegésre 
hivatkozással került felmondásra a peresítése fo-
lyamatban van a meghiúsulási kötbérnek, illetőleg 
a késedelmi kamat érvényesítése vonatkozásában, 
illetőleg az előleg visszakövetelés vonatkozásában" 
– mondta a testületi ülésen dr. Gremela Ju-
dit aljegyző.

Az Octopus Invest Kft-ről az Átlátszó 
közölt oknyomozó írást. A cikkben a cé-
get úgy mutatják be, amely kormányközeli 
kapcsolatokra hivatkozva szerzett meg 
munkákat, azonban több városban félbe-
hagyott kivitelezéseket és nem fizette ki 
az alvállalkozóit. A meglévő forrásokhoz 
most 218 millió forintot kénytelen biztosí-
tani a város, hogy a Bauer utcai bölcsődét 
végre be tudják fejezni. 

Lakossági fórum

Csak a név változott, a 
lényeg ugyanaz maradt

Tisztelt Lakosság!

Tájékoztatjuk Önöket, hogy  Vác Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntése 
alapján lakossági fórumot tartunk. Vác Város hatályos 

településrendezési eszközeinek módosítása a teljes településre vonatkozóan. 
A bemutatásra kerülő terv a város honlapján elérhető a 

Dokumentumok/Településrendezési eszközök/Településrendezési eszközök 
módosítása felületen.

Megjelenésükre számítunk. 
Meghívott: Urbanitás – Tervező és Tanácsadó Kft.

Helyszín: Madách Imre Művelődési Központ – Kamaraterem 
Ideje: 2023. március 27. 16 óra

Tisztelettel: Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester

Lakossági fórum
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Gyakorlatilag a teljes pusztulás fenye-
geti a fenntartó Göncöl Alapítvány 
tétlenkedése miatt a váci ártéri tanös-
vényt. A látványosság még a testületi 
ülésen is téma volt, ahol az alapítvány 
önkormányzati támogatását megvonó 
Mokánszky Zoltán és Pető Tibor kérte 
számon a polgármestert, amiért Mat-
kovich Ilona arra emlékeztetett, hogy 
a KDNP még gyűjtött is a tanösvény 
rendbetételéért.  

Február közepén lett téma újra a 
váci ártéri tanösvény a váci közéletben, 
miután többen is friss fotókat töltöt-
tek fel a használhatatlanná vált látvá-
nyosságról. Sokan a jelenlegi vezetés 
felelősségét firtatták, hangsúlyozva azt, 
hogy megengedhetetlen állapotok ural-
kodnak a tanösvény még megmaradt 
részein.

Pedig az önkormányzatnak semmi 
köze nincsen a területhez, ugyanis az 
ösvényt az azt ma is (papíron) fenntar-
tó Göncöl Alapítvány hozta létre 1993-
1994-ben holland támogatással, de a 
terület azóta is állami tulajdonban van. 
A város ennek ellenére évekig jelentős 
forrást biztosított az alapítványnak, 
összességében több millió forintot, 
részben a tanösvény karbantartására. 
Azonban még így is évről évre rosz-
szabb állapotba került az építmény, 
ráadásul az előző önkormányzati cik-
lusban meg is szüntették a támogatást.

A 2019-ben megválasztott városve-
zetés hiába kezdeményezett több alka-
lommal egyeztetést a helyreállításáról, 
lehetséges fejlesztéséről, a Göncöl Ala-

pítvánnyal folytatott tárgyalások rend-
re eredménytelenek voltak. A Göncöl 
Alapítvány KDNP-s vezetője, Kiszel 
Vilmos 2021-ben elismerte, hogy a je-
lenlegi vezetésnek semmi köze nincs 
a tanösvényen kialakult állapotokhoz. 
Arra is felhívta a figyelmet, hogy jog-
szerűtlen minden kezdeményezés, amit 
a város a látványosság rendbe tétele ér-
dekében indított.

Az alapítványt vezető Kiszel Vilmos 
nyilatkozata alapján szerinte volt már 
rosszabb állapotban is a tanösvény és 
majd, ha lesz pénz, megújul. Azt írta, 
hogy a tanösvény az alapítvány tulajdo-
na, így az önkormányzat törvénysértést 
követ el akkor is, ha a városi munkatár-

sak csak egy deszkát megpróbálnának a 
helyére tenni.

Ilyen előzményekkel hozták szóba 
Vác februári képviselő-testületi ülésén 
a tanösvény állapotát, ahol a kormány-
párti önkormányzati képviselők, volt 
alpolgármesterek is a jelenlegi vezetést 
támadták az ártéri tanösvénnyel kap-
csolatban. Matkovich Ilona polgármes-
ter elmondta, hogy több olyan helyi 
lakos is megkereste, aki még 2021-ben 
pénzt adott a tanösvény rendbetételét 
célzó, a KDNP által támogatott gyűj-
tésre. A városvezető szerint az önkor-
mányzat továbbra is nyitott a helyzet 
megoldására, nem ők zárkóznak el az 
együttműködéstől.

Pető Tibor Fidesz-KDNP-s ön-
kormányzati képviselő arról beszélt, 
hogy nem tud ilyen gyűjtésről. Mo-
kánszky Zoltán kormánypárti önkor-
mányzati képviselő ugyancsak tagad-
ta a KDNP-s gyűjtést.

Pedig a kormánypárti Hír TV még 
2021-ben arról számolt be, hogy „Polgári 
kezdeményezéssel mentené a váci tanösvényt a 
helyi KDNP”. Az írás szerint a szerve-
zet egy civil kezdeményezés mögé állt 
be. Csakhogy az nem derül ki a cikkből, 
hogy a gyűjtést kezdeményező hölgy va-
lójában nem civil, hanem egy KDNP-s 
prominens volt, és Fördős Attila polgár-
mestersége alatt magas pozíciót töltött 
be az önkormányzatnál.

A cél egymillió forint összegyűjtése 
volt, de Kiszel Vilmos szerint mindösz-
sze 80 ezer forintot adtak össze a váci-
ak. A tanösvény mindenesetre tovább 
pusztul, és a fenntartó, valamint a tu-
lajdonos tétlenkedése miatt félő, hogy 
teljesen megsemmisül, miközben az 
önkormányzat hiába ajánl segítséget, a 
jogszabályok szerint nem tehet semmit.

Eszes Ádám

Továbbra is veszélyben a 
váci ártéri tanösvény

Tisztelt Lakosság!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy Vác Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
döntése alapján lakossági fórumot tartunk. Településrendezési eszközök 

módosítási eljárásának megindítása a központi vasútállomás P+R 
bővítése parkolóház létesítésével és a malom épületének bővítésére 

vonatkozóan.
A bemutatásra kerülő terv a város honlapján elérhető a 

Dokumentumok/Településrendezési eszközök/ Településrendezési 
eszközök módosítása felületen.

Megjelenésükre számítunk. 
Meghívott: Urbanitás – Tervező és Tanácsadó Kft.

Helyszín: Madách Imre Művelődési Központ – Kamaraterem 
Ideje: 2023. március 27. 16 óra

Tisztelettel: Matkovich Ilona Zsuzsanna polgármester

Lakossági fórum
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A környezetbarát szemléletmód kiala-
kítását nem lehet elég korán elkezde-
ni; vallják a tudatos szülők és nevelők. 
Egyre többen gondolkodnak hasonló-
an, és a lehetőségek köre is szélesedik.  
A Duna-Dráva Cement Kft. (DDC) 
által létrehozott Zöld Megoldás-pályá-
zat keretében 2023-ban újabb projek-
tek valósulnak meg a környezetbarát 
szemléletmód mentén.

A fenntarthatóság és a környezet-
védelem fontossága évről-évre egyre 
nagyobb figyelmet kap, ezért a DDC 
különösen fontosnak tartja, hogy - 
immár 12 éve - lehetőséget biztosítson 
olyan projektek megvalósításához, 

amelyek ezt az ügyet támogatják. 
A 2022/23-as pályázati időszak so-

rán összesen 7,5 millió forinttal támo-
gatja a vállalat a Beremendi és a Váci 
Cementgyár környékén, valamint a 
pécsi kisrégióban nyertesként kihirde-
tett zöld kezdeményezések megvaló-
sulását.

A kertek ereje
A váci nyertesek, a Cházár András 
EGYMI és az Alsóvárosi Óvoda a 
kültéri oktatásra, a környezeti nevelés-
re helyezte a hangsúlyt.

A Cházás András EGYMI „A kert 
mindenkor” elnevezésű projektjével a 

A KERTEK EREJE!
Kihirdették az idei Zöld 

Megoldás-pályázat nyerteseit

környezeti nevelés gyakorlati megva-
lósítását tűzte ki célul. A projekt ke-
retében megújítják az intézményben 
megtalálható kertet a jelenlegi növé-
nyek megóvásával, valamint újak tele-
pítésével.

Az Alsóvárosi Óvoda is hasonló 
projektet álmodott meg. Az „Érzetek 
kertje” projektnek a küldetése, hogy 
megismertesse a kicsikkel és nagyok-
kal egyaránt azt az összetett ökológiai 
rendszert, amit egy kert és a körülötte 
lévő környezet jelent.

A baranyai zöldek
A Beremendi Cementgyár vonzáskör-
zetében 2023-ban ismét a nyertesek 
közé került a Nők Együtt Sikeresen 
Egyesület (NES). A pécsi kisrégióban 
pedig két óvodának ítélt támogatást a 
Bírálóbizottság; a Görcsönyi Óvoda 
és Mini Bölcsőde és a Komló Váro-
si Óvoda Tompa Mihály utcai Óvoda 
ötletei valósulnak meg az idei évben a 
környezettudatosság jegyében.

A DDC Zöld Megoldás-pályázat 
keretében - az idén megvalósuló pro-
jektekkel együtt – a program indulása 
óta eddig összesen 65 projekt valósult 
meg, mintegy 90 millió forintból. (x)

IMPRESSZUM  
KIADÓ: Váci Városimázs Nonprofit Kft. 
l FŐSZERKESZTŐ: Furucz Anita  

l MUNKATÁRSAK: Vicsek Ferenc, Eszes 
Ádám, Kereszturi Gyula l FOTÓK: Varga 
Réka Blanka l SZERKESZTŐSÉG: Váci 
Városimázs Kft. 2600 Vác, Kossuth u. 21. 
Tel.: +36-30/583-6767, E-mail: vacihir-

nok@estv.hu l NYOMDAI MUNKÁK: 
Mediaworks Hungary Zrt. 

l TERJESZTÉS: Váci Városimázs Kft. 
l MEGJELENIK: Vácon 13 000 példány-

ban, ISSN: 1586-4014 l HIRDETÉS-
FELVÉTEL: Váci Városimázs Kft. 2600 

Vác, Kossuth u. 21. Tel.: +36-30/583-6767, 
E-mail: estv@estv.hu

A szerkesztőség fenntartja magának a jogot, hogy 
a beérkezett cikkeket és leveleket rövidített és 

szerkesztett formában közölje. 
A hirdetmények tartalmáért a szerkesztőség 

semmilyen felelősséget nem vállal.



Váci Hírnök                                                                                                                                          13

Gyógyszertári ügyelet

A - Deákvári Gyógyszertár: Vác, Deákvári főtér 30., 06 - 27/510-805; 
B - Központi Gyógyszertár: Vác, dr. Csányi L. krt. 46., 06-27/501-630; 
C - Vácz Remete Gyógyszertár: Vác, Magyar u. 3., 06-27/305-997; 
D - Gyöngyvirág Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 3., 06-27/303-343; 
E - Kisváci Szent Gellért Gyógyszertár: Vác, Papp Béla u. 10., 06-27/306-190; 
F - Váci Levendula Gyógyszertár: Vác, Sas u. 1/a., 06-27/301-367; 
G - Benu Gyógyszertár Vác:  Vác, Zrinyi u. 9., 06-27/501-385; 
H - Fekete Kígyó Gyógyszertár: Vác, Széchenyi u. 37., 06-27/312-338; 
I   - Alsóvárosi Gyógyszertár: Vác, Zöldfa u. 25., 06-27/311-157 
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FOGORVOSI ÜGYELET
A váci és Vác körzeti hétvégi 

fogászati ügyeletek megszűntek! 
Legközelebbi ingyenes ügyelet:

Szájsebészet
Budapest, VIII. ker. Szentkirályi u. 40.

Tel.: 06-1-317-6600

KÖZPONTI ORVOSI ÜGYELET
(felnőtt és gyermek)

2600 Vác, dr. Csányi L. krt. 47. 
ÁNTSZ épület földszinti helyisége. 

Elérhetőség:  06-27/306-090
Ügyeleti idő: 

Hétfő–csütörtök: 19 órától 7 óráig 
Pénteken 16 órától  hétfő reggel 7 óráig 
Munkaszüneti  napokon  24  órában

Vácott született váci lakosok: 
Kökény Tibor Ferenc és Gacsal Adrienn gyermeke: Stella, 
Varga Csaba és Kanalas Elvira gyermeke: Csaba, Fábián Gá-
bor és Mag Hella: Boglárka, Lőrincz Áron és Tóth Karolina 
gyermeke: Vencel, Wagner Ádám és Kovács Alexandra Éva 
gyermeke: Hanga Mária, Isztujka Lajos és Horváth Vanessza 
gyermeke: Tamás Bence, Wagner Ádám és Kovács Alexand-
ra Éva gyermeke: Hanga Mária, Isztujka Lajos és Horváth 
Vanessza gyermeke: Tamás Bence, Almalti Hohamed és Fü-
löp Tünde gyermeke: Jázmin, Steinmetz István és Bogdán 
Barbara gyermeke: Dániel, Dudás Sándor és Tornyi Petro-
nella Ágnes gyermeke: Hanga, Varga János és Zámbó Zeni-
na Éva gyermeke: Evolet, Turai Kristóf  Gábor és Toldi Do-
rottya gyermeke: Julianna, Szeleczki Alex és Fodor Krisztina 
gyermeke: Emili, Márczy Gergő és Strausz Erika gyermeke: 
Emma Helena.

Elhunyt váciak: 
Horváth Mihály (1951), Szamosi Levente (1948), Debnár Fe-
renc (1970). Az elmúlt hónapban 25 váci személy hunyt el 
városunkban. 

A kegyeleti jogok figyelembevételével csak azoknak 
az elhunytaknak az adatait közöljük, akiknél az elhunyt 
hozzátartozója nyilatkozatával hozzájárult a nyilvános-
ságra hozatalhoz. A többi elhunyt esetében összesített 
statisztikai adat közlése lehetséges csak.
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